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SPØRGSMÅL NR.  S 818 
§ 20-SPØRGSMÅL TIL SKRIFTLIG BESVARELSE 

Til: Ministeren for offentlig innovation 

Dato: 17. maj 2018 

Stillet af: 

OMTRYKT 

Holger K. Nielsen (SF)  

(Ændret adressat) 

I og med regeringen ikke har medtaget kommunerne i regeringens nationale 

strategi for cyber- og informationssikkerhed, mener ministeren således ikke, 

at det er problematisk, hvis hackere får adgang og/eller nedlægger it-

systemer i kommunerne, når kommunerne varetager områder såsom ældre- 

og sundhedspleje, redningsberedskab og det sociale område?  

(Spm. nr. S 818). 

Begrundelse 

TV2 forsøgte i foråret 2018 i samarbejde med to hackere og to kommuners 

accept at efterprøve de to kommuners it-sikkerhed. Ved blot at udsende en 

email, hvor de bad de ansatte om at indtaste deres passwords fik TV2 og de 

to hackere adgang til 25 emailpostkasser med personfølsomme informationer 

om borgere fra Haderslev Kommune. Ifølge Peter Kruse, teknisk direktør i 

sikkerhedsfirmaet CSIS, er udeladelsen af en strategi for kommunernes 

cyber- og informationssikkerhed problematisk, fordi kommunerne er en af de 

»helt tunge spillere« inden for den offentlige it-sikkerhed. 

 

På Folketingets formands vegne 

Lovsekretariatet 

Den 18. maj 2018 
 
 
Svaret bedes sendt elektronisk til 
spørgeren på Holger.Nielsen@ft.dk 
og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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